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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 11119999/20/20/20/2022224444    

zzzze wspólnegoe wspólnegoe wspólnegoe wspólnego posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych oraz oraz oraz oraz KomiKomiKomiKomisji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastruktury    

Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana w dniu w dniu w dniu w dniu 26 26 26 26 marcamarcamarcamarca 2024  2024  2024  2024 r.r.r.r.    

Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto 26 26 26 26 marcamarcamarcamarca    2022022022024444 r.  r.  r.  r. o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:33330, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 15.2015.2015.2015.20    tego samego tego samego tego samego tego samego 

dnia.dnia.dnia.dnia.    

W posiedzeniu wzięło udział 6 na 7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady Komisji 
były prawomocne. Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Magdalena Herman 
3. Celina Mizia 
4. Tomasz Mrowiec 
5. Elżbieta Skorupa 
6. Ewa Wawrzyczny. 

Nieobecny był radny Roman Goik. 
Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 7 na 8 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Obrady 
Komisji były prawomocne. Obecni: 

1. Roman Bura 
2. Marek Kotula 
3. Piotr Kuczera 
4. Marek Liśnikowski 
5. Ilona Mura 
6. Krzysztof Rduch  
7. Wioleta Szotek 

Nieobecna była Radna Beata Wieszołek. 
 
Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie.  
W posiedzeniu wzięli udział dyrektorzy jednostek oświatowych oraz placówek kultury i 
sportu, a także Wójt Mirosław Szymanek, Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk, Skarbnik Gminy 
Małgorzata Gąsior, kierownicy i pracownicy Urzędu Gminy. Lista obecności gości stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Wspólne posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, 
Pan Rafał Bura. Po sprawdzeniu list obecności stwierdził, że obrady każdej z komisji są 
prawomocne. Następnie powitał radnych oraz gości. 
Prowadzący przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz 

Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 26 lutego 2024 r. 
3. Koszty funkcjonowania i utrzymania jednostek oświatowych za 2023 r. (udział 

dyrektorów jednostek). 
4. Informacja o subwencji oświatowej dla Gminy Mszana na 2024 r. 
5. Koszty funkcjonowania i utrzymania instytucji kultury i sportu za 2023 r. (udział 

dyrektorów placówek). 
6. Sprawy bieżące. 
7. Zakończenie posiedzenia. 
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Punkt 2. Przyj ęcie protokołu 
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i 
Infrastruktury z dnia 26 lutego 2024 r. Radni otrzymali w materiałach. Nie było uwag.  
Prowadząca obrady zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.   
Protokół został przyjęty. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Protokół został przyjęty. 

Punkt 3. Koszty funkcjonowania i utrzymania jednost ek oświatowych za 2023 r. 
W materiałach radni otrzymali sprawozdania jednostek oświatowych za poprzedni rok. 
Sprawozdania stanowią załączniki nr 4 - 7 do protokołu. 
Na posiedzeniu byli obecni dyrektorzy szkół i przedszkoli: 

1. Pani Anna Holona – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gogołowej 
2. Pani Anna Podeszwa – Wicedyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Połomi 
3. Pani Renata Gałaszek – Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Mszanie 
4. Pani Beata Tomanek – Dyrektor Przedszkola Wesoły Dzwoneczek w Mszanie. 

Do informacji z placówek oświatowych nie było pytań. 

Punkt 4. Informacja o subwencji o światowej dla Gminy Mszana na 2024 r.  
Informację o subwencji oświatowej dla Gminy Mszana na 2024 rok przedstawiła Skarbnik 
Gminy Pani Małgorzata Gąsior. Subwencja na ten rok wynosi: 13.984.607,00 zł, w tym 
zwiększenie na podwyżki dla nauczycieli: 1.746.799,00 zł. 
Dotacje dla przedszkoli to w tym roku kwota: 920.764,00 zł, w tym zwiększenie na podwyżki: 
457.526,00 zł. Łącznie otrzymane środki z budżetu państwa na oświatę wynoszą: 
14.905.371,00 zł. 
Natomiast plan wydatków na oświatę to w tym roku:  23.918.210,00 zł, w tym: 

− wydatki bieżące  –  20.376.311,00 zł     

− wydatki majątkowe –  3.541.899,00 zł (głównie dokończenie termomodernizacji 
budynku ZS-P w Połomi). 

Następnie Pani Katarzyna Bylicka, Kierownik Referatu AEI, przedstawiła dane dotyczące 
subwencji na ucznia. Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Pytania zadawali: 

• Radna Wioleta Szotek – czy zwiększona subwencja i dotacje dla przedszkoli spowodują 
mniej wydatków na oświatę z gminnego budżetu? 

• Skarbnik odpowiedziała, że nie. Podobnie jak przed rokiem, gmina dołoży do oświaty ok. 
33 %. Większa tegoroczna subwencja jest związana z podwyżkami dla nauczycieli w 
wysokości 30 %. 

Więcej pytań nie było. 

Pkt. 5. Koszty funkcjonowania i utrzymania instytuc ji kultury i sportu za 2023 r. 
Informacje ws. kosztów funkcjonowania i utrzymania instytucji kultury i sportu za 2023 rok 
radni otrzymali w materiałach. 
Zreferowali je Dyrektorzy placówek: 
 

1. Pani Eliza Sicińska-Hajska – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej – sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Pytania zadawali: 

• Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Mrowiec – czy  biblioteka pozyskała w 
minionym roku środki z Fundacji JSW? 
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• Dyrektor odpowiedziała – z JSW nie, natomiast pozyskano dotację z Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego w kwocie 16.154 zł. Dotacje te wymagają wysokiego wkładu 
własnego, zależnego od stopnia zamożności gminy i ich wysokość waha się w zależności 
od roku. 

Więcej pytań nie było. 
 

2. Pan Adam Antończyk – dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu – sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 

Pytania zadawali: 

• Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Mrowiec, o środki przelewane przez osoby 
prywatne na kluby sportowe – czy trafiają one na konto GOS i czy Ośrodek może nimi 
dysponować np. w celu sfinansowania remontu obiektu? Czy dyrektor GOS musi 
wiedzieć, na co są wydatkowane te środki klubowe? 

• Dyr. Adam Antończyk odpowiedział, że środkami pozyskanymi przez kluby na działalność 
statutową rozporządzają te kluby. Kluby piłkarskie z Mszany i Połomi pozyskiwały środki, 
m.in. z Fundacji JSW oraz z Programu ministerialnego „Klub” i wydawały je na swoją 
działalność, w tym organizację obozów sportowych, czy zakup sprzętu.  Co do 
finansowania remontów obiektów sportowych – te przeprowadza Gminny Ośrodek 
Sportu jako zarządca majątku. Środki na to pochodzą z budżetu gminy, a nie od klubów. 
W naszej gminie to GOS utrzymuje obiekty sportowe. 

• Radna Ewa Wawrzyczny pochwaliła organizację przez GOS wyjazdów na narty, a 
jednocześnie wystąpiła z propozycją, czy mogłyby być dofinansowywane przez Ośrodek, 
aby więcej osób mogło z nich skorzystać? Zapytała też, czy nie należy ograniczyć oferty 
tylko dla mieszkańców gminy. 

• Pan A. Antończyk odpowiedział, że propozycja dofinansowania może być rozważona, 
natomiast nie uważa, że koszt 80 zł za przejazd na Słowację i z powrotem to jest dużo. Co 
do ograniczania oferty tylko dla mieszkańców gminy odpowiedział, że w pierwszej 
kolejności oferta jest adresowana właśnie do mieszkańców gminy, ale bywa, że zostaje 
sporo wolnych miejsc, więc inni też mogą skorzystać. 

 
3. Pani Aleksandra Wita – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji – 

sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Do informacji nie było pytań. 

Punkt 6. Sprawy bie żące 
W tym punkcie Prowadzący posiedzenie odczytał pismo, które wpłynęło do przewodniczącej 
Komisji Budżetu i Infrastruktury – jest to pismo grupy mieszkańców ul. Nowej w Mszanie, 
dotyczące stanu nawierzchni asfaltowej na tej drodze, z prośbą o zwołanie wyjazdowego 
posiedzenia i dokonanie wizji w terenie, w celu omówienia możliwości wykonania remontu 
w/w ulicy. 
 
Głos zabierali: 

• Informacje w sprawie ul. Nowej przekazał insp. ds. dróg w Urzędzie Gminy Mszana, Pan 
Ireneusz Szmidt: jest to droga biegnąca częściowo po działkach prywatnych, częściowo 
poza granicami administracyjnymi Gminy Mszana. Na dzień dzisiejszy nie są uregulowane 
sprawy własnościowe.  

• Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk dodał, że droga jest w początkowym odcinku, tam gdzie 
od dawna stoją domy, zaasfaltowana, natomiast tam, gdzie powstają nowe domy, jest 
utwardzona kamieniem. Lewa strona ulicy znajduje się w granicach administracyjnych 
miasta Wodzisław Śląski, a prawa – w granicach Gminy Mszana. Stan techniczny tej drogi, 
w porównaniu z niektórymi innymi, jest dość dobry. Można zwołać na miejscu wizję 
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lokalną, ale w pierwszej kolejności należy przeprowadzić rozmowy z władzami 
Wodzisławia w sprawie ewentualnego współdziałania przy poprawie stanu tej ulicy. 

• Radny Piotr Kuczera zwrócił uwagę, że jest to podobna sytuacja jak w przypadku ul. 
Granice w Połomi, na granicy z Gminą Świerklany. 

• Wójt Mirosław Szymanek zapowiedział, że zostaną przeprowadzone rozmowy z władzami 
Wodzisławia w tej sprawie, aby poznać stanowisko miasta, a następnie zostanie zwołana 
wizja w terenie, o której zostanie również powiadomiona Komisja i zainteresowani 
mieszkańcy, w celu przeprowadzenia posiedzenia w terenie. 

 
Dalej w sprawach bieżących głos zabierali:  

• Przewodniczący Rady Gminy Marek Liśnikowski przekazał Radnym życzenia świąteczne 
od Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Mszanie. 

• Radny Roman Bura, w związku z ogłoszonymi na dzień 7 kwietnia 2024 r. wyborami 
samorządowymi zapytał, czy osoba, która w dniu wyborów będzie niepełnosprawna po 
pobycie w szpitalu, może zagłosować w innym obwodzie – to znaczy takim, który jest 
dostosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych? 

• Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Pani Joanna Szymańska – to, że osoba będzie po 
operacji nie oznacza, że jest niepełnosprawna. Niepełnosprawność musi być 
potwierdzona stosownym orzeczeniem. Wtedy jest możliwość głosowania 
korespondencyjnego, jeśli w odpowiednim terminie osoba taka złoży wniosek. W 
omawianym przypadku, jeśli mieszkaniec jest po 60 roku życia, może skorzystać z 
głosowania przez pełnomocnika. Wniosek o ustanowienie pełnomocnika należy złożyć do 
dnia 29 marca br. Jeśli dana osoba nie jest w stanie, ze względu na stan zdrowia, zgłosić 
się w Urzędzie Gminy, członek Gminnej Komisji Wyborczej podjedzie do niej w celu 
sporządzenia pełnomocnictwa.   

 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 7. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rafał Bura zamknął wspólne posiedzenie 
Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Rafał Bura 
 
 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch  


